
DOKUMENTI:

1. Zapisnik sa održane javne rasprave o Strategiji razvoja od 18.01.2011.god.
2. Izvještaj predsjedavajućeg statutarno–pravne komisije OV-a sa javne rasprave o

Strategiji razvoja održane 18.01.2011.godine

Z A P I S N I K
sa javne rasprave o nacrtu Strategije razvoja općine Bosanska Krupa 2011-2020

Javna rasprava je održana dana 18.01.2011.god. u maloj sali Doma kulture Bos.Krupa sa
početkom u 11.00 sati

Raspravi prisustvuju:
-Predsjedavajući i sekretar Općinskog vijeća
-Predsjedniok statutarno pravne komisije OV-a
-Predstavnici mjesnih zajednica
-Predjednik sportskog saveza općine Bos.Krupa
-Građani
-Članovi Općinskog razvojnog tima

Predsjednik statutarno pravne komisije OV-a Bos.Krupa, g-din Hamdija Ćehajić je
pozdravio prisutne i obavjestio o tome da je Strategija razvoja općine Bosanska Krupa stavljena
na javni uvid na web stranici općine Bos.Krupa od 04.01.2011.god. te da je tako dostupna
svima koji žele da se upoznaju sa dokumentom i dostavljaju svoje prijedloge, mišljenja,
sugestije i primjedbe. Strategija kao dokument će biti na javnom uvidu 30 dana. zatim je pozvao
g-đu Asimu Mušić, koordinatora Općinskog razvojnog tima da prisutne ukratko upozna sa
Strategijom.

G-đa Mušić A. Pozdravlja prisutne i zahvaljuje se na odzivu na javnu raspravu, ali
istoivremeno izražava žaljenje zbog slabog odziva na raspravu o ovako važnom dokumentu.
Naglasila da raspravi prisustvuju i članovi Općinskog razvojnog tima koji su zajedno sa
partnerima iz lokalne zajednice učestvovali u izradi Strategije razvoja općine Bos.Krupa kao
ključnog strateško-planskog dokumenta za razvoj lokalne zajednice.

Nadalje je naglasila da je dokument sadržajno podijeljen na tri sektora, ekonomski,
društveni i sektor zaštite okoliša. Važno je naglasiti da strategija definira 5 strateških ciljeva koje
bi trebali dostići do 2020. god. Za izradu strategije je korištena miPRO metodologija, a izradili su
je lokalni akteri u suradnji i uz stručnu pomoć UNDP-a kroz ILDP projekat:Proces izrade
strategije podržali su Općinski načelnik i Općinsko vijeće Bos.Krupa. Prethodna strategija koja
je usvojena 2004.god. je bila polazište za ovaj novi dokument, s tim da je proširena sa
socioekonomskom analizom, kao i uključenim načinom finansiranja u skladu sa godišnjim
budžetom općione na projektnom nivou. Socio-ekonomska analiza je bila polazište za
definiranje strateške platrforme koja sadrži viziju razvoja, strateške ciljeve i operativne planove.
Strategija je takođe usklađena sa strateškim dokumentima viših nivoa koji su operativni. Iako je
strategija postavljena kroz tri sektora, pri izradi se vodilo računa o interskektoralnoj povezanosti
i usklađenosti svih sektora. Za provođenje strategije neophodno je obezbjediti sposoban i
stručan tim. Takođe je naglasila da je za provođenje projekata veoma bitno da ima planirana
sredstva ili dio sredstava u budžetu općine, u protivnom neće biti realizacijeniti će se moći
povlačiti sredstva iz eksternih izvora finansiranja, a što posebno trebaju iomati u vidu općinski



vijećnici koji donose odluke o budžetu općine. stategija kao dokument je rađena do
20.12.2010.godine i nakon tehničke obrade stavljena na uvid 04.01.2011.god. Kako su
kandidirani projekti u strategiji definirani uglavnom na nivou projektnih ideja tako su i iznosi koji
su za njih planirani samo procjena sredstava za njihovu realizaciju i može se očekivati da kod
pristupanja realizaciji dođe do odstupanja od procjenjenih iznosa.

G-đa Mušić je posebno potencirala činjenicu da će sastavni dio ove strategije biti projekti
kapitalnih investicija koji su odobrani kroz GAP projekat i koje je usvojilo OV-e prije nekoliko
mjeseci, a o čemu je postignut konsenzus svih aktera u pripremi strategije.Kako strategija sadrži
preko 70 projekata, lokalna uprava će morati imenovati radno tijelo koje će se baviti isključivo
provedbom, a postoje i prijedlozi da se formira služba unutar lokalne uprave koja će se baviti
samo ovim poslom.

Nakon izlaganja g-đe Mušić otvorena je diskusija:

G-din Husein Mustedanagić  predstavnik MZ-e Otoka Centar:
Mene interesuje pregled ovog dokumenta jer nisam imao priliku vidjeti šta se planira na

području Otoke.

G-din Ibrahim Velagić –građanin
U ime ulice Lipik, hoću da kažem da za nas niko nezna.Saznao sam za ovu sjednicu

preko radija i zahvaljujem se vama. Imam dvije kuće na Lipiku ali mi se ne slaže nacrt prilaza
tim kućama. Repetitor je napravljen na mojoj zemlji, ja ništa nemam od toga a napravljen je prije
rata.Repetitor je od Elektrodistribucije Sarajevo. Tražio sam od opštine to sporo ide. Naknadu,
tom se repetitoru ne može prići ako ja ne očistim, ja to održavam.

G-đa Mušić A.
Vaše privatno zemljište, morate pokrenuti postupak kod nadležnih institucija i tražiti

svoja prava, a mi danas ne razmatramo takve pojedinačne situacije.

G-din I.Velagić: Tri puta je izlazila komisija i nisu ništa još riješili.

G-din H.Ćehajić:
Ovo je rasprava o mnogo širem dokumentu, a Asima vam je rekla da se putem zahtjeva

obratite nadležnojn instituciji za odobrenje naknade.
I.Velagić Išao sam i obećavano mi je , ali evo 30 godina ništa.

G-đa Mušić A.
Privatnim zahtjevom to rješavate. Infrastruktura će biti rješavana po prioritetima, a ako

put nije uplanjen ne može ni biti razmatran.

G-đa Mušić A.
G-dinu Mustedanagiću je objasnila da projekti nisu odabrani po teritoriji, ali je u strategiji

sadržano najviše projekata vezano za infrastrukturu, projekti koji unapređuju cjelokupan prostor
općine. Strategija kao dokument je promjenljiva, pa se iz godine u godinu mogu davati prijedlozi
za dopunu.

G-din Čaušević Mensud Predstavnik MZ-e Otoka II
Volio bih da mi kažete koji su infrastrukturni projekti planirani za MZ Otoka II, ja znam da

ima dosta toga što treba uraditi. U društvenom razvoju počeci predviđeni od 2012.god.Šta da
radimo u 2011.god.da spavamo? Otoka II je velika MZ-a mi smo zainteresovani za naše mjesto
i želimo da ono napreduje.



G-đa Mušić A.
Jedan od velikih infrastrukturnih projekata je rješavanje kanalizacije za kompletnu Otoku,

a drugi dovršetak regulacije potoka Voloder. Putevi su kandidirani kroz program PKI rađen u
okviru GAP-a. G-din  Gorinjac Sead će vas informisati o projektu opremanja MZ-a, a cilj ovog
projekta jeste da se opreme MZ-e kako bi mogle imati direktnu komunikaciji sa lokalnom
upravom.

G-din Gorinjac S.
Rad MZ-a nije na zadovoljavajućem nivouposlije rata, to je konstatacija nas u upravi,

NVO-a,  institucija višeg nivoa, ali i vas građana.U prošlosti je nešto i rađeno u opremanju MZ-a.
Dobili smo paket od 7 računara koji su podjeljeni većim MZ-ama.Ovaj projekat iz strategije
upravo predviđa opremanje MZ-a kako bi se građani približili općini, bili umreženi sa službama
općine i službom Općinskog vijeća.Na pismo upućeno MZ-ama sa prijedlogom nacrta
sporazuma kao i određeni upitnik za poboljšanje rada MZ-a neke MZ-e nisu ni odgovorile.

G-din Komić Hasan MZ-e Otoka II
Nisam zadavoljan prisustvom javnoj raspravi, ne dobijamo materijale, samo pozive.

Otoka je dobila opremu za MZ-u koja je neispravna i leži. 26 MZ-a 2006.god. od 10.000,00 KM
dobijamo 1.500,00 KM, pa predlažem da i to skupimo i vratimo u budžet općine.Kad je u pitanju
infrastruktura predlažem da općina formira radnu grupuza izradu projektne dokumentacije koja
nam je uslov, a jako je skupa.Predlažem da se razmotri prijedlog popravka puta Otoka-Halkići
kao alternativni pravac za hitne slučajeve.

Oprema do 2012.god. sklopili  smo grijalice, držimo sastanke u ledenim prostorijama
papir kupujemo sami. Drago mi je što je došlo do izrade strategije, ali na njoj treba raditi. Prošli
smo seminar skoro u okviru kojeg smo dobili mail adresu od projektne kuće . Otoka II ima dobre
rezultate a moja opaska je da je poražavajuće da se javne rasprave svode na 4-5 građana koji
se odazovu. Želim sreću i napredak ORT-u u provedbi strategije, jer činjenica je da smo mi u
nekim stvarima nazadovali.

G-đa Mušić A.
O rješavanju problema razmišljali smo sveobuhvatno i za poljoprivredu i za društveni

razvoj, ništa se posebno nije fokusiralo na jednu MZ-u.

G-din Džigumović F.
Pozdravlja prisutne i nastavlja sa konstatacijom da je ovo najznačajniji projekat općine

Bos.Krupa.Ovakav pristup, prisustvo MZ-a je sramotno. Predložio bih pošto je ovo danas
propalo, predložio bih ciljani sastanak prije Općinskog vijeća privremeni sažetak društveni
sektor nema evo nikog ni iz javnih ustanova.Dao bih veliki doprinos u razvoju sporta.Volio bih
da sam prisustvovao nekom radnom sastanku ORT-a pa da se bar ispravno koristi stručna
terminilogija iz sporta. Znači, opština mora da bude nosilac provedbe ove strategije, ali se mora
znati profesionalno ko je zadužen za sve ovo.

Nedostatak profesionalnih institucija dovodi da se većina projekata radi amaterski.Mi
smo sportski savez koji ima kompletnu bazu podataka. Strategija razvoja sporta izlazi ove
godine, sportska dvorana mora biti projekat broj jedan kada je u pitanju sport ove
općine.Problem je što svaki put novo rukovodstvo općine donosi drugačije odluke kada je u
pitanju ovaj projekat. Sportska dvorana je rješenje za razvoj sporta naše općine i taj projekat do
2020.god može se i treba realizovati. Struka se mora poštovati prilikom donošenja ovakvih
dokumenata, daću podršku ORT-u za izradu strategije.

G-din Ćehajić H.



Činjenica je da je inače odziv svim javnim raspravama vrlo nezadovoljavajući iako su
građani informisani o istim. Kada dođe do problema onda se kaže da se nije zvalo. Računari u
MZ-ama su sitni problemi koje treba otklanjati, ali treba raditi i sigurno je da nam treba tim koji
će samo ovo raditi, u protivnom od ovog svega nema ništa.

G-đa Mušić A.
Timovi i ljudski resursi, mi smo u ORT-u pravili probno bodovanje prijedloga projekata i

najveći broj bodova je imao prijedlog „Osnivanje tima za izradu projekata i povlačenje sredstava
iz EU-e.“ Čak smo razmišljali da ukoliko Općinski načelnik ili Općinsko vijeće ne formira tim da
nešto uradimo s tim na dobrovoljnoj bazi.

G-din Džigumović F.
Ako nema zajedničkog projekta i cilja ne može se uspjeti. Ova strategija treba da je

interes sve i jednog građanina od najmlađeg do najstarijeg.

G-đa Mušić A.
Projekat „Unski lađari“treba pretvoriti u brend

G-din Džigumović F.
Ukinut turizam, a treba i može jedino nositi brend Turistička zajednica USK-a.Mora

postojati nosilac iz turizma.

G-din Komić H.
Ako bude tim za provedbu strategije volonterski pitanje je šta će od toga biti. Komisija

mora biti osposobljena, stručna i dobro plaćena.

G-đa Kadirić A.
Ova strategija ima 153 strane, ovo je rezultat rada godine dana, uglavnom su radili

uposlenici organa uprave, entuzijasti, pored ostalih redovnih poslova. Niko od nas nije dobio
nikakvu naknadu a općina  se ne može nositi sa realizacijom ove strategije i zato je neminovno
formiranje tima koji će ovo raditi.

G-din Ćehajić H.
Znam kako je rađeno, da je uložen veliki napor, bit ću zagovornik formiranja tima za

praćenje i realizaciju strategije, bit ću zagovornik i predlagač da se formira tim koji će raditi
projekte i pratiti njihovu realizaciju.

ZAKLJUČAK:
Opći zaključak je da je odziv na javnu raspravu za ovako značajan dokument jako mali,

iako su svi građani blagovremeno obavješteni. Svi diskutanti su se složili da se provedbom
strategije mora baviti tim ili služba unutar općine koji će biti zaduženi samo za taj posao, te da
takav tim ako se formira mora biti sastavljen od vrlo stručnih i kompetentnih ljudi koji to mogu
obavljati te da za to budu adekvatno plaćeni.

Zapisničar
Asima Skenderović, član ORT-a




